
 Vážení spoluobčané,
 Je tu opět chladno, dny se krátí, všichni již topíme, a tak 
ovzduší v našich obcích začíná viditelně houstnout. V tomto 
roce byla vyhlášena tzv. Kotlíková dotace. Středočeský kraj 
schválil v I.kole mimo jiných i 19 žádostí pro naše spoluob-
čany.  Jsem ráda, že jsem za obecní úřad pomohla některým 
spoluobčanům, kteří měli zájem se této kotlíkové dotace 
zúčastnit.  V prosinci 2015 jsem uspořádala první setkání 
zájemců, v lednu letošního roku jsem se zúčastnila semináře 
na Krajském úřadě Středočeského kraje. Získané informace 
jsem dále předala na dalších setkáních. Každému, kdo měl 
zájem, jsem pomohla s vyplněním žádosti nebo jen s kont-
rolou. V případě, že by žádost nebyla správně a kompletně 
vyplněná, pracovníci krajského úřadu kontaktují zájemce 

o doplnění a schválení takové žádosti se zbytečně prodlužuje.
 Druhé kolo kotlíkových dotací bude spuštěno po obdr-
žení rozhodnutí o navýšení finančních prostředků ze SFŽP.  
Hned, jak bude vypsáno, budeme Vás informovat na webo-
vých stránkách. V případě, že budete mít zájem o pomoc při 
vyřizování žádosti, obraťte se na OÚ nebo napište email na 
monika.petriskova@tuklaty.cz. 
Budu moc ráda, když se do dalšího kola kotlíkových dotací 
přihlásíte! Ráda Vám pomohu pro úspěšné vyřízení Vaší 
žádosti.
 My všichni si lepší ovzduší v našich obcích zasloužíme!
 V tomto vydání TN mimo jiné najdete důležitou informaci 
pro majitele kotlů na tuhá paliva o  nově povinných kontro-
lách  technického stavu a provozu.
 Přeji Vám příjemný barevný podzim.

Monika Petrisková, místostarostka obce
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DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ SPOZ
Žádáme rodiče novorozených dětí s trvalým pobytem

v našich obcích, kteří mají zájem o zařazení svého dítěte
k  „vítání občánků“, aby co nejdříve po narození nahlásili

jméno, datum narození a adresu dítěte
Gabriele Procházkové – zapisovatelce SPOZ,

na e-mail: gabi30@email.cz,
neboť dle zákona o ochraně osobních údajů toto naše

organizace již nesmí sama zjišťovat. Pokud toto neučiníte,
bude to považováno za váš nesouhlas s tímto aktem.

Děkujeme za pochopení. (Vydáno s vědomím OÚ Tuklaty)
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Zasedání ze dne 30.5.2016
Obecní zastupitelstvo 
- schválilo smlouvu č. EP-12-
6003178/01 o provedení elektrické pře-
ložky v ulici Spojovací.
- schválilo poskytnutí prostředků na 
spoluúčast nákupu dopravního auto-
mobilu pro JSDHO Tuklaty ve výši max. 
440.000,-- Kč.
- schválilo záměr prodeje části obec-
ního pozemku p.č. KN 262/9 o výměře 
15 m2 v k.ú. Tlustovousy.
- schválilo vyhlášku obce Tuklaty 
č. 1/2016 o odpadech.
- schválilo závěrečný účet obce Tuklaty 
za rok 2015.
- schválilo závěrku obce, MŠ 
a ZŠ Tuklaty za rok 2015.
- schválilo rozpočtové opatření 
č. 1/2016.
- schválilo rozdělení částky hospodář-
ské výsledku MŠ Tuklaty 82.589,07 Kč 
a to do fondu rezervního – 72.589,07 Kč 
a 10.000,-- Kč do fondu odměn.
- souhlasilo s prodloužením pronájmu 
kontejnerové třídy pro ZŠ Tuklaty o je-
den rok.
- schválilo rekonstrukci osvětlení 
v  MŠ  Tuklaty na základě projektové do-
kumentace vypracované panem Somme-
rem.
- schválilo příspěvek SDH na hudbu 
o pouťové zábavě v plné výši.

Zasedání ze dne 27.6.2016
Obecní zastupitelstvo 
- vzalo na vědomí rekonstrukci svodu 
dešťové vody z ulice Na Rafandě přes 
pozemek 52/3 a souhlasí s uzavřením 
věcného břemene.
- souhlasilo s uhrazením nákladů na vý-
robu a tisk plakátů na akci TKL z obec-
ních prostředků firmě pana Roubíčka 
v celkové výši 3.200,-- Kč.
- souhlasilo s provedením rekonstrukce 
elektrorozvodu v domě č.p. 29  Tlusto-
vousy a pověřuje starostu obce neprodle-
ně zajistit rekonstrukci tak, aby vyhovo-
vala současným předpisům a normám.
- schválilo výrobu regálů pro knihovnu 
v částce do 50.000,-- Kč.

Zasedání ze dne 15.8.2016
Obecní zastupitelstvo 
- souhlasilo s přijetím dotace z roz-
počtu Středočeského kraje, Středočes-
kého Fondu rozvoje obcí a měst na akci 
„Rekonstrukce a rozšíření kapacity ZŠ 
Tuklaty“, evidenční číslo žádosti FRO/
VEP/028470/2016, a s uzavřením 

smlouvy o poskytnutí dotace.
- souhlasilo s uzavřením smlouvy o spo-
lupráci mezi obcemi podle přiloženého 
seznamu, za účelem společného postupu 
při zajištění digitálních povodňových 
plánů a lokálních výstražných a varov-
ných systémů s využitím dotačních pro-
středků z Operačního programu Životní 
prostředí.

Zasedání ze dne 29.8.2016
Obecní zastupitelstvo 
- schválilo návrh neprodleného řešení 
na zesílení statiky stropu pomocí středo-
vého průvlaku podle projektu Ing.  Čer-
nohorského. 
- schválilo náhradní řešení zesílení stro-
pu podepřením v prvním podlaží dvěma 
sloupy podle projektu z roku 2008.
- schválilo název nové ulice v Tuklatech, 
ulice ponese název „Járy Cimrmana“.
- projednalo zprávu Kontrolního výbo-
ru ve věci kontroly nájemních smluv na 
nemovitosti ve vlastnictví obce Tuklaty 
a vyjádření starosty ke kontrolní zprávě 
a uložilo starostovi provést úkoly tak 
jak je stanoveno v kontrolních nálezech 
a návrzích dalšího postupu k jednotlivým 
částem kontrolní zprávy do tří měsíců 
od  schválení zprávy a průběžně infor-
movat zastupitelstvo o průběhu plnění 
úkolů a následně podat celkovou zprávu 
zastupitelstvu. Dále ukládá starostovi ve 
spolupráci s Finančním výborem provést 
kontrolu výpočtu výši nájemného za 
obecní pozemky firmě Agro s.r.o. Tuklaty 
a prověřit zda nebyl porušen zákon  o ob-
cích a provést kontrolu výpočtu výši 
nájemného v obecních nemovitostech.
- schválilo nabídku na zpracování 
projektových dokumentací stavebního 
řízení, inženýrské činnosti a položkové 
rozpočty na cyklostezku Tuklaty - Tlus-
tovousy dle nabídky od arch. Kubínové. 
Přednostně bude zpracována část v Tlus-
tovousech.
- souhlasilo s nabídkou p. Psoty „Návrh 
ke zpracování nové odborné publikace 
o  historii Tuklat a Tlustovous“ k 810. 
výročí založení Tuklat a 790. výročí zalo-
žení Tlustovous v roce 2017.
- souhlasilo s vytvořením organizač-
ního výboru na oslavy založení Tuklat 
a Tlustovous, kalendáře akcí a rozpočtu. 
Předsedkyní výboru bude místostarostka 
Petrisková.
- souhlasilo s podáním žádosti o zařaze-
ní Fary do programu architektonického 
dědictví MK a schvaluje nabídku p. Ka-
belky na zpracování žádosti o zařazení
- pověřilo starostu zadáním zakázky 
malého rozsahu na nákup hasičského 

vozu a podpisem s vítězným uchazečem.
- souhlasilo s poskytnutím příspěvku ve 
výši 3.500,-- Kč na otop pro pí Svatošovu 
a Vitošovou, pro rok 2016.
- souhlasilo s návrhem organizace škol-
ního roku MŠ Tuklaty na rok 2016-2017.
- schválilo dodatek č. 1 k SOD na re-
konstrukci interiéru MŠ Tuklaty a pově-
řilo starostu obce jeho podpisem. Cena je 
23.814,-- Kč.
- souhlasilo s vytvořením pracovní 
pozice správce objektu – údržbář areálu 
Fara:  Na Valech Tuklaty formou DPP 
uzavřené s Václavem Krupkou.

Zasedání ze dne 19.9.2016
Obecní zastupitelstvo 
- souhlasilo s 20% spoluúčastí na dotaci 
z programu záchrany architektonického 
dědictví na objekt fary.
- souhlasilo s podáním cenové nabídky 
na odkup hasičského vozu CAS 32 Tatra 
148 ve výši 130.000,-- Kč včetně DPH od 
SDH České Velenice.
- souhlasilo s upravenou VPS mezi obcí 
Tuklaty a ORP Český Brod o přijímání 
žáků na II. stupeň ZŠ v Českém Brodě.
- souhlasilo s podáním žádosti o dotaci 
na akci „Rekonstrukce a rozšíření ka-
pacity ZŠ Tuklaty“ do programu Minis-
terstva školství, mládeže a tělovýchovy 
č. 133 310 Rozvoj výukových kapacit ma-
teřských a základních škol zřizovaných 
územně samosprávnými celky. Současně 
se zavazuje ke spolufinancování akce ve 
výši 20% z celkových nákladů projektu.
- pověřilo starostu obce vypsáním vý-
běrového řízení veřejné zakázky malého 
rozsahu na statické zajištění stropu sálu 
1.NP při odstranění dočasné podpůrné 
konstrukce dle projektové dokumentace 
zpracované Ing. Černohorským a podpi-
sem smlouvy s vítězným uchazečem.
- pověřilo starostu obce vypsáním vý-
běrového řízení veřejné zakázky malého 
rozsahu na zpracování projektové doku-
mentace pro provádění stavby a výběr 
zhotovitele na akci „Energetické úspory 
objektu spolkový dům fara Tuklaty - kul-
turní památka, v rozsahu dokumentace 
ústředního vytápění, rozvodů elektřiny 
a MAR, včetně rozpočtu, zpracované 
v  souladu s výsledky energetického 
auditu objektu fary pro účely podání žá-
dosti o dotaci se SFŽP (39. výzva OPŽP 
– energetické úspory a lepší využití ob-
novitelných zdrojů energie), a podpisem 
smlouvy o dílo s vybraným zhotovitelem. 
Jedním z členů výběrové komise bude 
Ing. Holoubková.

Zbyněk Růžička

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA Obec má 2 nové zaměstnance
 
 V nedávné době byla zřízena dvě nová pracovní místa – 
Správce fary a Zahradník, údržbář.
 První pozice je staronová a potvrzením desetiletí faktické-
ho stavu: správcem fary byl jmenován Václav Krupka. I bez 
smluvního vztahu správcovskou činnost na faře vykonával, 
prováděl drobné opravy, nahlašoval závady, zajišťoval zá-
kladní údržbu, včetně tak důležitého větrání opuštěného ob-
jektu. Hlavní motivací je mu záchrana fary pro obec. Mzda, 
která je mu vyplácena, je  symbolická. P. Krupka se již dříve 
zasloužil i o rekonstrukci kostela. Obě stavby stojí vedle sebe 
a srovnání jejich stavu mluví za vše.  
 Jako zahradník a údržbář nastoupil p. Ondřej Fuxa. Jeho 
hlavní pracovní náplní je provádění údržby zeleně, zimní 
údržba, péče o obecní komunikace, řízení a kontrola zaměst-
nanců údržby obce, obsluha multikáry, práce v terénu s křo-
vinořezem a sekačkou, drobné technické opravy a údržba 
v obci. Zaměstnanec si dodělává rekvalifikační kurs Údržba 
veřejné zeleně.
 K tomuto kroku musela obec přistoupit jednak z důvodu 
uspoření finanční prostředků na údržbu obce a nedostatku 
kvalifikovaných zaměstnanců. Zeleň a veřejná prostranství 
v obci nejsou udržována tak, jak by měla být. Máme čím dál 
více ploch, které potřebují odborný zásah a dobrou péči, 
abychom bydleli v hezkém prostředí. Za tím účelem jsem 
vypracovala koncepci na Zkvalitnění údržby obce, obecních 
komunikací a zeleně obcí Tuklaty a Tlustovousy, včetně 

návrhu na  vytvoření pracovního místa, který  bude další 
zaměstnance řídit,  zároveň pracovat a pořídit techniku do 
majetku obce. 
 Tento návrh byl projednán a přijat na zastupitelstvu 21 . 3. 
2016.
 Obec totiž již roky využívala na svoz trávy a větví a na 
zimní údržbu 1 zaměstnance, který vlastní traktor, za mzdu, 
která neodpovídá cenám obvyklým a dále pak  zaměstnance, 
jejichž mzdu úřad práce obci proplácí. V minulých letech 
v našich obcích takto pracovalo i 7 pracovníků, kteří ale 
pracují jen od března do října. Každý rok jich ubývá, až 
nakonec v roce 2016 pracovaly jen 2 ženy. Práce těchto lidí 
byla dosud málo efektivní, pro jednoho člověka byla práce 
s křovinořezem  velmi náročná, zbytek většinou neměl co 
dělat. Práci těchto lidí řídil starosta. Na tento stav občané 
často upozorňovali a kritizovali to.  Nový zaměstnanec  bude 
v terénu s ostatními zaměstnanci a  řízení těchto lidí  bude 
efektivnější. Obec pro zajištění zakoupila multikáru a travní 
sekačku. Tato sekačka poseká za kratší čas mnohem více 
ploch než stávající technické vybavení, trávu již není potřeba 
shrabovat a hlavně odvážet. Práce tak budou efektivnější jak 
časově, tak hlavně finančně. Starosta se bude moci věnovat 
věcem, které jsou z hlediska řízení obce důležitější.
 Slibuji si od této organizace údržby našich obcí, že bude 
výkonnější a myslím, že se v budoucnu již  nestane, aby dět-
ské hřiště bylo tak zarostlé jako letos. Budeme vyhledávat 
dotační tituly na zakoupení kvalitnější techniky určené na 
údržbu obce.

Monika Petrisková
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UPOZORNĚNÍ
 V nedávné době se v ulici Topolová 
stala zvláštní příhoda. Došlo k výměně 
SPZ mezi dvěma zaparkovanými auty. 
SPZ byly upevněny v bezpečnostním 
rámečku, takže je určitě nemohlo vy-
měnit dítě. Rámečky nebyly poškozené 
a tato operace určitě netrvala malou 
chvilku. Zkomplikovalo to hlavně  
situaci řidičů. Ruku na srdce, kdo 
kontroluje značku vpředu i vzadu, když 
nastupuje do auta?
 Žádám spoluobčany, všímejte si 
zvláštního chování ve svém okolí, pro-
tože příště se to může stát třeba i vám.

Monika Petrisková

PARKOVÁNÍ U NÁDRAŽÍ
 Vzhledem k nárůstu počtu obyvatel 
našich obcí a i díky zimnímu období 
více spoluobčanů využívá přepravu au-
tem k nádraží. Auta už bohužel parkují 
až ke  křižovatce s ulicí Na Rozkoši.
 Děkuji Vám, že neparkujete ve vjez-
dech bydlících obyvatel. Obec zatím 
neuvažuje o vyznačení míst k parková-
ní, ale chtěla bych Vás poprosit o lepší 
využívání omezeného parkovacího 
prostoru.

Monika Petrisková

Staronové sídlo
obecního úřadu

 V srpnu došlo k přestěhování obecní-
ho úřadu zpět na faru. Skončilo tak více 
než 12-leté putování úřadu po místních 
vzdělávacích organizacích, odkud jej 
postupně vytlačoval baby boom, na-
posledy ze základní školy. Obecní úřad 
se vrátil do stejných prostor, odkud se 
odstěhoval, tedy v prvním patře, i když 
projekt rekonstrukce fary z r. 2008 
předpokládá umístění obecního úřadu 
v přízemí. Zatím je ale potřeba vystou-
pat do prvního patra. Barokní schody 
fary jsou bezpochyby pohodlnější než 
třeba schody ve školce, kde byl obecní 
úřad v prvním patře také několik let 
umístěn. Budeme ale doufat ve sku-
tečnou dočasnost tohoto provizorního 
umístění. 
 Nová adresa obecního úřadu tedy 
je: Na Valech 19.

Jana Ammerlaan

 Vážení spoluobčané,
 dne 25.6.2016 se uskutečnilo ,, přá-
telské posezení s důchodci“ u hasičů. 
Této akce se bohužel zúčastnilo méně 
občanů než jsme očekávali, doufáme, 
že tato nízká účast byla způsobena ne-
příznivým počasím. Ale ti, kteří přišli, 
se dobře bavili.  K příjemné atmosféře 
přispěla hudební skupina JVR BAND.
Díky patří SDH Tuklaty za přípravu 
prostoru i za ochotnou obsluhu.
 Dne 1.9.2016 se zástupci SPOZ 
zúčastnili zahájení nového školního 
roku v naší základní škole. Děti, které 
nastoupily do 1.třídy, dostaly na upo-
mínku prvního dne v tuklatské škole 
knihu pohádek s věnováním od OÚ 
a SPOZ.

 Do 1.třídy nastoupilo celkem 18 dětí. 
Uvítání paní ředitelkou a učitelkami 
bylo příjemné a milé.

 Dne 16.9.2016 proběhlo VÍTÁNÍ 
OBČÁNKŮ. Velmi nás potěšila 100 % 
účast pozvaných, a zvláště pak jejich 
doprovod včetně prarodičů a příbuz-
ných. Děti byly zapsány do kroniky 
Tuklaty-Tlustovousy.
 Zvláště bychom pak chtěli podě-
kovat paní ředitelce Mgr. L. Plesné za 
krásné vystoupení dětí ze ZŠ v Tukla-
tech.
 SPOZ děkuje panu starostovi za 
urychlené řešení statiky sálu, kde se 

koná vítání občánků,  která byla na-
rušena neodborným zásahem pana 
Krupky.

ŽIVOTNÍ JUBILEA
 Zástupkyně SPOZ zajely pogratulo-
vat k životnímu jubileu 85 let paní Dra-
homíře Šplíchalové do domova seniorů 
v Olešce.

 A dále máme fotografie z 90.naroze-
nin pana Josefa Myslivečka, kde se ke 
gratulaci za Sokol Tlustovousy připoji-
la paní Jiřina Vondráčková.
 Obojí gratulace proběhly ve velmi 
srdečném přijetí. 

PLÁNOVANÉ AKCE
 SPOZ si Vás dovoluje srdečně po-
zvat na Rozsvícení vánočního stromu  
3.12.2016 na návsi v TUKLATECH 
od 15hod.
 Co Vás čeká: vánoční trhy, vánoční 
cukroví a punč, zdobení perníčků, vy-
stoupení dětí z naší MŠ a ZŠ.

Těšíme se na vás.
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UPOZORNĚNÍ: Občané, kteří si nepřejí být uváděni v našem zpravodaji (jubilea, narození, úmrtí), 
ať tuto skutečnost oznámí na místním OÚ tel. 281981774, p. Růžička. Pokud nám nebude oznámen 
nesouhlas, budou tato výročí ve zpravodaji uváděna.

ROZLOUČENÍ
S PRÁZDNINAMI

 Na konci letošních prázdnin zrušil 
Rybářský spolek Tuklaty rozloučení 
s prázdninami u rybníčku v Tuklatech. 
Nejen mé děti to velmi mrzelo, bylo to 
již tradiční zakončení prázdnin a všem 
se to vždy moc líbilo. A tak ze dne na 
den vznikl nápad SPOZ uspořádat po-
dobnou akci.
 Vše se podařilo a akce ROZLOUČE-
NÍ S PRÁZDNINAMI proběhla dne 
27.8.2016 od 17h u rybníčku v Tukla-
tech. Pro děti bylo zajištěno občerstvení 
zdarma. Velice mě potěšila hojná účast 
rodičů s dětmi a troufám si říct, že jsme 
se všichni dobře bavili.

Za SPOZ, Gabriela Procházková

Upozornění pro majitele kotlů na tuhá paliva!
 
 Ráda bych upozornila naše občany na platnost zákona č. 201/2012 Sb.  
O ochraně ovzduší a na blížící se termín 1. kontroly do 31. 12. 2016.
 Kdo má kotel o příkonu 10 – 300 kW, který slouží jako zdroj tepla pro radiá-
tory topení, musí mít do konce roku hotovou kontrolu zařízení. V podstatě jde 
o domácí kotle na pevná paliva, které se používají k vytápění celého domu.
 Tento zákon by měl především napravit situaci, kdy jeden nepřizpůsobivý 
občan je svým jednáním schopen zamořit půl vesnice. Do nevyhovujících kotlů 
1. a 2. emisní třídy je totiž možno přikládat i odpady a nevyhovující či zakázaná 
paliva. To u moderních kotlů s automatickým přikládáním nelze nebo je to vel-
mi složité.
 Podle ustanovení § 17 odst. 1 písm. h) je každý majitel spalovacího zdroje 
na pevná paliva o jmenovitém příkonu 10 až 300 kW včetně, který slouží jako 
zdroj tepla pro teplovodní soustavu, povinen provádět jednou za dva roky kont-
rolu technického stavu a provozu tohoto zdroje. Podle ustanovení § 41 odst. 15 
musí první kontrola proběhnout nejpozději do 31. 12. 2016.

Každý kotel má svého kontrolora
 Každý majitel kotle si musí najít ve svém regionu osobu, která může provést 
kontrolu právě toho jeho kotle. Seznam kontrolorů s oprávněním je možné zís-
kat u jednotlivých výrobců kotlů na jejich webových stránkách nebo lze využít 
seznam odborně způsobilých osob, který je průběžně doplňován o nově proško-
lené techniky na stránkách Asociace podniků topenářské techniky www.aptt.cz/
opravneni-ozo.php.
 Oprávněná osoba by se měla prokázat dokladem, kde bude uvedeno: název 
a  sídlo výrobce, identifikační údaje o oprávněné (proškolené) osobě, seznam 
typů spalovacích stacionárních zdrojů ke kontrole a dobu platnosti oprávnění.
 Doklady o provedené kontrole kotle není třeba nikam posílat, ale je třeba 
mít je doma uschované pro případnou kontrolu ze strany obecního úřadu obce 
s rozšířenou působností.

Co se musí udělat
 Při kontrole zkoumá revizní technik kompletně celý kotel, jeho celistvost 
a těsnost, řídicí jednotku, regulátor a havarijní termostat, ale třeba i to, co a jak 
se v kotli spaluje.
 Během prováděné kontroly revizní technici poskytnou další poradenskou 
a  konzultační činnost. Například poradí, jak ušetřit nebo jak to udělat, aby 
kotel nekouřil více než je nutné. Základní prohlídka zabere zhruba hodinu. Její 
cena je individuální a není zákonem stanovená, stojí 500 až 1 500 korun.
 Pokud bude např. obecní úřad  nadřízeným orgánem  vyzván k provedení 
takových kontrol a vy nebudete moci předložit osvědčení o kontrole, pokuta za  
tento přestupek může být až do výše  20 tisíc korun. 
 Příkon lze zjistit na štítku kotle nebo v návodu k instalaci. Některé kotle mají 
uveden jen výkon. Příkon se vypočítá tak, že vydělíte výkon účinností (např. 
10 kW/0,80 = 12,5 kW).
 Jsou také případy, že část výkonu se předává do prostoru (třeba u krbových 
kamen) a část do teplovodního výměníku. V tomto případě se nepočítá jen vý-
kon pro vodu, ale celkový příkon topidla.

Nezaměňovat s kontrolou komínu
 Provedená kontrola však nenahradí zprávu o provedení čištění a kontroly 
spalinové cesty nebo zprávu o revizi spalinové cesty. Je třeba nezaměňovat 
kontrolu technického stavu a provozu kotle na tuhá paliva, vyžadovanou po-
dle zákona o ochraně ovzduší, za kontrolu spalinové cesty prováděnou podle 
vyhlášky č. 34/2016 Sb. o čištění, kontrole a revizi spalinové cesty, která je 
prováděcím předpisem zákona o požární ochraně.

Monika Petrisková

NAROZENÍ

Tobiáš Bělina
Tadeáš Okrouhlík

Ondřej Hodač
Tomáš Hájek

JUBILEA

Antonín Blüm, 75 let
Milada Chábová, 75 let

Hana Pospíšilová, 70 let
Dagmar Baštářová, 75 let

Přejeme hodně zdraví, štěstí
a osobní pohody do dalších let.

ÚMRTÍ

Rudolf Ostružlík
Božena Lišková
Anna Svatošová

Čest jejich památce

Za SPOZ  Vendulka Jenšovská, jednatelka



I když, ono když děláte 20-30 dřepů, 
tak se moc nesmějete… To byla hlavní 
disciplína nejstarších :-)
 Pitný režim všichni dodržovali, do-
polední svačina, oběd, odpolední sva-
čina, vše proběhlo dle plánů a naprosto 
bez problémů.  I když sluníčko pálilo, 
většina po obědě nevydržela relaxovat 
v chládku, proto jsme museli k odpo-
lednímu tréninku vyběhnout o trochu 
dříve. Cvičení na hřišti jsme změnili 
a na závěr dne proběhla klasická vybí-
jená a cvičení na lajně, skákání na míč 
bylo velmi oblíbené. Konec, šlus, ende, 
unavení, ale spokojení jsme se rozutek-
li.

Den třetí
 Do třetího dne jsme nastoupili 
v  menším počtu, bohužel se zranila 
Klárka Šumová a Tomáš Šindelář, ne-
mělo by to být nic vážného a doufáme 
a přejeme, aby doba léčení byla co nej-

kratší.
Po hřišti jsme opět „roze-
seli“ cvičení, ovšem když 
jsme viděli, že trenéři 
jsou daleko víc unavení 
než děti, museli jsme 
udělat menší změnu. Tou 
změnou byl výběh do lesa, 
který absolvovali téměř 
všichni, pouze nejstarší 
měli individuální cvičení 
na hřišti! Páteční den 
měl klasický program, po 

tréninku následovala svačina, trénink, 
oběd a … zde přišla nečekaná změna, 
celý trenérský tým zachránila žlutá 
Simpsnovic famílie v televizi. Všichni 
vydrželi přes oběd sedět ve stínu, chlád-
ku a hlavně chvilku odpočívat. 
Odpolední trénink, svačinka a na závěr 

Druhý ročník fotbalového
soustředění mládeže

Čechie Tuklaty

Den první
 Ve středu 24.8.2016 v 16:30 začal 
druhý ročník soustředění pro naše sou-
časné, ale i budoucí hvězdičky. 
 Hodiny ukazují 16:30 a všichni se 
pomalu schází na hřišti, probíhá evi-
dence, seznamování a předávání infor-
mací rodičům. Na první trénink jsou po 
hřišti připravená cvičení, na kterých se 
postupně vystřídají všechny tři skupiny 
dětí. Ano, 3 skupiny, celkový počet 30 
dětí z Tuklat, Tlustovous, Horoušan 
a okolí! 
 Asi hned na začátek mohu říct, že to 
je pro vesnický sport velký úspěch!
 První skupinu „mazáků“ (ročníky 
2003-2006) má na starost Milan Šin-
delář, nejpočetnější zastoupení mají 
ročníky mladší přípravky (2007-2011), 
ty si rozdělili Tomáš Růžička a Vratislav 
Procházka ml. 
 Kolem 18:30 jsme středeční pro-
gram ukončili a všichni jsme se odebrali 
ke svým domovům nabírat sílu na další 
dny, protože jsme věděli, že ji budeme 
potřebovat.

Den druhý
 Ve čtvrtek ráno před osmou hodinou 
již pobíhali na hřišti první nedočkavci, 
sluníčko pomalu vyhánělo rosu z tráv-
níku a nás všechny čekal velmi teplý 
letní den. Když se 30x ozvalo „ZDE“, 
mohlo se začít. Každý svůj rozlišovák 

a  jde se na to! Míčová cvičení střídala 
koordinační, hry na dvě střídaly slalo-
my, kličky a střely na cíl dostaly také 
svůj prostor v tréninkové jednotce! 
V něčem se nám dařilo více, v něčem 
méně, ale to nejdůležitější jsme měli 
všichni celý den, úsměvy na tvářích. 

změnách týmů měl náš tým bojovat 
o přední místa, situace je daleko lep-
ší, „áčko“ vede tabulku o 3 body, bez 
jediné ztráty, po osmi zápasech má 
24 bodů, skóre30:2, v šesti utkáních 
udržel brankář Pepa Pazdera čisté 
konto. Tým je oproti loňsku posilněn 
o 3 nové hráče. Michal Pytloun přišel 
z Dobráče, Marek Kotala ze soused-
ních Rostoklat a Lukáš Blaščok z Tře-
bovle. Pevně veříme, že bude vítězná 
série co možná nejdelší!

 Budeme rádi, když přijdete naše 
mužstva podpořit a pomoci jim 
k  ještě lepším výkonům! O dění 
v Čechii sledujte naše webové stránky
www.cechietuklaty.cz a nebo náš 
facebook - www.facebook.com/ce-
chietuklaty!
 
 Děkujeme naším partnerům 
a  sponzorům za podporu, bez jejich 
pomoci by fotbal v Tuklatech nebyl. 
Pokud by měl někdo jakýkoliv zájem 
pomoci či podpořit některý z našich 
týmů, kontaktujte nás na email: ce-
chie.tuklaty@volny.cz ! Za každou 
pomoc budeme vděční!
 
 Poslední červnový víkend příštího 
roku slaví Čechie 95. výročí založení 
klubu. Přípravný výbor již nyní pra-
cuje na bohatém programu. Můžete 
těšit na atraktivní soupeře, zábavu 
pro děti i dospělé, setkání s legendami 
tuklatského fotbalu a mnoho dalšího. 
O konkrétním programu vás budeme 
včas informovat.

Výbor Čechie Tuklaty
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Mladší přípravka
 Naši nejmenší trénují 2x týdně, 
vždy je na tréninku minimálně 
30 dětí spadajících do této kategorie. 
Do nové sezóny, která se hraje tur-
najovým způsobem, jsme přihlásili 
dvě mužstva, pravidelně končíme na 
2.  a  3.  místě za celkem Říčan, ne-
cháváme za sebou týmy Dobřejovic, 
Čestlic i Přišimas. Na mladých nadě-
jích Čechie je vidět zápal, zaujetí pro 
hru a hlavně radost ze hry. Doufáme, 
že se budou dále bavit fotbalem a stá-
le se zlepšovat.
 Poslední turnaj odehrajeme 13.11. 
a po skončení bude na programu roz-
loučení s podzimní částí.

Mladší žáci
 Stejně jako starší žáci spojený tým 
Tuklaty/Přišimasy. Máme 16 hráčů 
této věkové kategorie hrajících okres-
ní přebor na Praze východ – 11 do-
mácích + 5 z Přišimas. Aktuálně jsou 
se ziskem 13 bodů a skorem 66:25 na 
4.místě.  Škoda některých zbytečných 
bodových ztrát z úvodu soutěže, kdy 
kluci soupeře jednoznačně přehrávali 
(Čelákovice,Klecany),ale nedařilo se 
proměňovat šance-18 bodů by odpo-
vídalo možnostem tohoto týmu.Kluci 
se stále zlepšují a v zápasech jsou 
k vidění pěkné fotbalové akce a tech-
nické finty. Všichni zaslouží pochvalu 
za předváděné výkony a příkladnou 
tréninkovou docházku.

Starší žáci
 Společný tým s Přišimasy si vede 
velmi dobře. Vedou svoji tabulku bez 
jediné ztráty a mají tak nakročeno 
k vítězství ve skupině. Soutěž hrají 
na Nymbursku kvůli možnosti hrát 
7+1,  pro klasický počet bohužel ještě 
nemáme potřebný počet hráčů, ale 
pevně věříme, že v dalších sezónách 
bude situace lepší. Bude potřeba 
pokračovat v dobré práci s mládeží 
a snažit se, aby starší žáci postoupili 
do dorostu, který je na vesnicích vel-
kým problémem.

Ženy
 Ženy hrají i nadále Divizi „B“ pod 
vedením trenéra Pavola Umrinského. 
Tým rozšířily Zuzka Trefilová (Slavia 
Praha), Veronika Pacoňová (Stará 
Lysá) a  Aneta Bursíková (Karlštejn). 
Ženy podávají střídavé výkony, 4x 
vyhrály, 3x prohrály a patří jim střed 
tabulky.

A tým
 Náš hlavní tým hraje stále pod 
vedením hrajících trenérů Romanem 
Nešporem a Vratislavem Procház-
kou ml. III.třídu B okresu Kolín. Po 

opět míčové hry, fotbálky a cvičení na 
lajně! Zde už se únava dostavuje.

Den poslední
 V sobotu jsme začali o hodinu 
později, vesměs byly naplánované 
fotbálky a celkově panoval volnější 
režim. Fotbaly probíhaly u nejmenších 
s malým míčem velikosti 1, starší měli 
hru vylepšenou o účast trenérů. Opět 
panovalo velmi teplé počasí. V 11:30 
byli všichni „nahnáni“ do společenské 
místnosti a když vkročil první trenér 
s pizzami do místnosti, místnost se 
změnila v džungli… :-)
 Závěr soustředění byl tedy ve zname-
ní PIZZA PÁRTY , všichni se nadlábli 
a spokojeni odcházeli domu! KONEC!

Na závěr bych chtěl poděkovat:
 Všem kteří nám pomohli soustře-
dění uspořádat, podporovali nás nebo 
přímo vypomáhali na místě. Robertovi 
Kocourovi za super servis v podobě do-
vozu obědů! Velmi jsme si pochutnali!
Veliké díky patří trenérům, kteří opět 
svoje osobní volno věnovali dětem 
a připravili jim parádní podmínky, 
Vráťovi Procházkovi ml., Tomášovi Rů-
žičkovi, Petrovi Jamborovi, Michalovi 
Pytlounovi, Miro Beerovi a Milanovi 
Šindelářovi!
 Největší díky patří dětem! Myslím, 
že celý trenérský tým se shodneme 
na tom, že byly super a vše probíhalo 
naprosto bez problémů a mohli jsme si 
všichni celé soustředění užít! 
 Takže DÍKY, DÍKY, DÍKY a další 
soustředění zase za rok! 

Roman Nešpor, Čechie Tuklaty



TUKLATSKÉ NOVINKY  -  Zpravodaj Tuklat & Tlustovous8 TUKLATSKÉ NOVINKY  -  Zpravodaj Tuklat & Tlustovous 9

 V zářijovém vydání časopisu Turista byl publikován článek Mariina studánka u Tlustovous. Článek je také zveřejněn na 
internetových stránkách Cesty a památky (http://www.cestyapamatky.cz/ ), který mapuje památky okresu Kolín. Na tom-
to webu naleznete všechny obce okresu Kolín a vše, co je v každé obci zajímavého k vidění. Pro mnoho lidí inspirace k pozná-
vání svého okolí.

Ten škvorecký zámek je za kopcem
 Tuklaty jsou úzce spojené s obcí Škvo-
rec již tím, že část Tuklat bývala součástí 
škvoreckého panství. Díky štědrosti 
a podpoře majitelky škvoreckého panství 
Marii Terezii vévodkyni Savojské, vý-
znamné evropské aristokratce 17. století,  
například vznikla naše fara. Proto nás 
bude tato historická vazba vždy zajímat.  
Dnes je zajímavé sledovat průběh rekon-
strukce škvoreckého zámku, který se za 
uplynulých několik málo let pozvedl z 
chátrající ruiny. Dnes je tu hotel, obřadní 
síň i restaurace. 
 Historie zámku sahá do poloviny 
13. století, kdy na místě dnešního zámku 
postavil svůj hrad  významný dvorský 
a zemský úředník Přemysla Otakara II. 
Domaslav. Zámek má za sebou několik 
přestaveb i období úpadku a chátrání. 
Největšího rozkvětu zažil právě za vlá-
dy Marie Terezie vévodkyně Savojské 
(1694-1772). Dnes je zámek v soukro-
mých rukou. Přesto lze zámek, zámec-
kou zahradu i jeho interiéry navštívit ať 
již v rámci komentovaných prohlídek či 
během některého z koncertů.

Jana Ammerlaan

Dění v našich obcích 
z mého pohledu

 1. Fara: Je významná kulturní 
památka, která si zaslouží záchrany 
s možností dalšího využití. Je veliká 
škoda, že se s její záchranou nezačalo 
mnohem dříve. Již dávno se mohl např. 
využívat spodní sál na mnohé akce 
včetně tanečních zábav! Za jistých 
okolností mohla krásou konkurovat 
kostelu. Totéž se týká i hřbitovní zdi. 
Další moje komentáře o faře si můžete 
přečíst na vývěskách a  Web. stránkách 
obce- zápis ze schůze OZ č. 10, příloha 
č. 1. Snad si někdo ještě vzpomene na 
moje aktivity kolem záchrany kostela, 
tak vím, o čem mluvím.
 2. Stráň pod farou. Likvidace 
výmladků akátů je úspěšná. Je pod-
mínkou další výsadby podle projektu 
ovlivněného podmínkami NPÚ.
 Připomínám, že se s likvidací akátů 
začalo vlivem různých nesmyslných 
obstrukcí v nevhodnou dobu. ,,Díky“ 
tomu je tato práce mnohem pracnější 
a náročnější! Nebýt toho, mohlo se 
již brzy začít s konečnou úpravou a 

osázení stráně. Protože jsem  na stráni 
velmi často, setkávám se s mnohými 
názory na její úpravu. Potěšilo mne, 
že se stráň po těchto úpravách téměř 
každému líbí. Mezi několika dalšími 
jedinci se ovšem najdou i takoví, kteří 
dokáží v  souvislosti se strání vyhro-
žovat. Cituji: Pamatuj si, že ti zařídím 
tady v té ulici peklo. A o ten bagr se ti 
taky postarám!  Atd. I toto bych přešel 
s úsměvem. Ovšem krátce na to můj 
pes přestal přijímat potravu a neustále 
se pokoušel zvracet. Byl snad otráven? 
Následky má dodnes a k vyléčení má 
daleko. Mám si domýšlet souvislosti, 
nebo být o nich přesvědčen?
 3. Biokoridor a biocentrum: Na 
ošetření stromků proti okusu zvěří se 
sešlo v loňském roce pouze několik 
občanů. Díky jim je mnoho stromů 
zachráněno. A to více než 1000. Do-
poručuji našim občanům biokoridor 
a biocentrum navštívit. Snad by k němu 
získali i vřelejší vztah. Poprvé letos tam 
rostly i houby. Pokud chceme mít ,,za 
humny „ třeba jen kousek lesa, musí se 
tam vykonat ještě mnoho práce.

Václav Krupka

Ve znamení 810/790
 Rok 2017 v sobě spojuje souběh 
dvou zajímavých výročí první písemné 
zmínky obou našich obcí: 810 let od 
první historicky doložitelné zmínky 
obce Tuklaty a 790 let Tlustvous. Příští 
rok by se tedy měl stát rokem společné-
ho života v našich obcích, který je jen 
okamžikem v této dlouhé historii. 
 Při této příležitosti chceme před-
stavit historii obce. Bude vydána pu-
blikace, která vznikne díky finančním 
příspěvkům podnikatelů z obou obcí.  
Zpracováním historie obou obcí byl 
pověřen regionální historik a kronikář 
Jan Psota ml. Obec touto publikací zís-
ká nejen kvalitně zpracovaný pasport 
svých dějin pro vytvoření svého znaku, 

ale hlavně povědomí o pozapomenutém 
významu obou obcí, posílí zašlé tradice 
a snad i vztah každého z  nás k místu, 
které je naším domovem,  a  pomůže 
nám najít vzory v silných osobnostech 
a jejich osudech, které žily před námi. 
Jan Psota ml. je autorem řady publikací 
o okolních obcích či významných mís-
tech.  Křest této publikace připravuje-
me na tuklatské posvícení v posledním 
červnovém víkendu 2017.  
 S cílem připravit ucelený program 
oslav vytvořilo zastupitelstvo obce or-
ganizační výbor, jehož předsedkyní je 
místostarostka Petrisková a účastní se 
jej zástupci místních spolků a organi-
zací. 

Jana Ammerlaan     

Tátové a máma z Tlustovous
opravili podezdívku plotu

 Vzhledem ke schválenému záměru na 
vybudování dětského hřiště v Tlustovou-
sech skupina otců a jedné maminky opra-
vila podezdívku plotu u obecního domu 
č.p. 29 (kde se dětské hřiště 
připravuje). Zhruba 20 pytlů 
malty posloužilo zejména ke 
zazdění vyvalených kamenů 
a děr, které by ohrožovaly 
nejen zdraví dětí na budou-
cím dětském hřišti, ale taktéž 
všech kolemjdoucích. Moc 
díky všem, co si ve svém vol-
ném čase našli místo na tuto 
opravu. Zejména pak rodině 
Bartůňkových, O.  Kňavovi, 
O. Matysovi a A. Bělinovi.

Ondra Kňava



A co takhle dotace, pane starosto?
 Musím reagovat na článek p. Jenšovského uveřejněný v mi-
nulém vydání Tuklatských novinek. Původně  jsem se těšila, 
že si přečtu zase něco zajímavého, protože kdo jiný by měl in-
formovat o dění v obci než starosta. Článek skutečně obsaho-
val zajímavý a ucelený výčet všeho, co se v našich obcích stalo 
(s důrazem na slovo „se“ ve formulacích článku), ale považuji 
za vhodné doplnit několik citátů několika svými „ale“. 
 Při čtení článku je především nutno si připomenout, že 
p. Jenšovský je ve funkci starosty od r. 2002 a jak se správ-
ně v  článku píše, vodovod a kanalizace se v obci stavěl od 
r. 2000. 
 
„Podařilo se nám v roce 2009 znovu otevřít základní školu, 
která byla od září 2002 zavřená a zrekonstruovat sociální 
zařízení.“
•	 Ano,	podařilo	se	vám	v	roce	2009	znovu	otevřít	základní	
školu a později rozšířit jej o kontejner, ale od té doby dochází 
k řešení jen krátkodobých problémů, ke škole jsou přistavo-
vány přílepky, které kapacitu žáků uspokojí pouze do konce 
probíhajícího volebního období. Definitivní řešení, které je 
připraveno teď, přichází pozdě, kdy již není možno čekat na 
další a další dotační tituly. Čas je zkonzumovaný.  Kontejner 
nevyhovuje hygienickým podmínkám, obec mohla ušetřit 
jeden roční nájem, pokud byste včas zajistil výměnu tohoto 
nevyhovujícího kontejneru za stálý vyhovující, když už při-
pravovaný projekt rekonstrukce školy s pěti ročníky stejně 
obsahuje jen čtyři třídy, takže o jednu třídu méně, než je pro 
školu potřeba.

 „Další hysterie byla vyvolána neschválením dotace na re-
konstrukci ZŠ v Tuklatech.“
•	 Ano,	asi	 jsem	mohla	působit	hystericky	a	dokonce	 jsem	
si dovolila navrhnout Vám odstoupení z funkce, když obec 
nezískala dotaci na rozšíření kapacity základní školy a vy jste 
neměl náhradní plán a mému plánu kontejnerové školy jste 
se vysmál. Ale bylo pro mě nepochopitelné, že máme před 
sebou jeden školní rok, už jen jeden dotační titul, a žáky, kte-
ré nemáme kam umístit, přesto nemáme plán B. To považuji 
z vaší strany za nezvládnutí situace.  Skutečně Vaším jedi-
ným plánem B pro rozšiřování kapacity školy, který jste měl 
pro případ nezískání dotace, bylo začít s realizací projektu 
za 23 mil. Kč z obecních prostředků a dotace Středočeského 
kraje necelé 3 mil. Kč? Opravdu by nebylo rozumnější při-
pravit projekt na výstavbu kontejnerových tříd v kombinaci 
s žádostí o dotaci na zteplení a výměnu zdroje vytápění jako 
náhradní plán? 

 „Byla vybudována dvě dětská hřiště v Tuklatech a zřízení 
sportovního hřiště s umělým povrchem v Základní škole.“
•	 Ano,	 byla	 vybudována	 tři	 hřiště,	 ale	 školní	 hřiště	 bylo	
vybudováno díky dotaci, kterou připravila a zajistila Marina 
Procházková, dětské hřiště V Jezírkách vybudovali sami 
rodiče z vlastní iniciativy a bez finanční účasti obce, druhé 
dětské hřiště bylo vybudováno díky dotaci, kterou připravila 
Martina Pacovská. Co byla přesně vaše iniciativa?

 „Mě se zdá, že jsme se zase tak moc neflákali, a to jsme se 
ještě snažili o rekonstrukci fary.“
•	 Ano,	 snažili	 jste	 se	 o	 rekonstrukci	 fary,	 kde	 jenom	 pro-

jektová dokumentace stála cca 800.000,- Kč. Ale je možno 
považovat podání dvou žádostí o dotaci za adekvátní vyna-
loženým nákladům za projektovou dokumentaci, která je 
navíc jen projektovou dokumentací pro stavební povolení a 
má tak daleko k realizačním projektům?

 „Je pravda, že právě rekonstrukce ZŠ nás nutí do úpravy 
fary, kam se bude OU zřejmě již letos stěhovat a to nás trochu 
časově, ale zejména finančně zatěžuje.“
•	 Ano,	 fara	 nás	může	 finančně	 zatěžovat.	 Ale	 s	 dotacemi	
to bude únosnější. To je ale těžké, když  například v červnu 
2015 jsem připravila žádost o dotaci na výstavbu sociálek, 
zastupitelstvo ji schválilo a vy jste ji nepodal. Obec tak mu-
sela financovat výstavbu sociálního zařízení čistě z vlastních 
prostředků. Dále, i já jsem přesvědčená, že statické zajištění 
jižní stěny by bylo možné provést s vynaložením nižších ná-
kladů než za milion. Ale já jsem alespoň zpracovala pro tento 
projekt návrh na získání dotace ministerstva kultury. A jak 
vysvětlit zhoršení technického stavu a následné zvýšené 
náklady na opravy za uplynulých 10 let, kdy fara jen pustla, 
např. dlouhodobé zatékání z utržených okapů nebo kořeny 
stromů prorůstající do základů?  

 „Nejsem však příznivec některých současných akcí, jak je 
revitalizace stráně na Valech a pokračován této akce v okolí 
rybníčku v Tuklatech. Myslím si, že přínosnější by byla rekon-
strukce veřejného světlení v obou obcích.“
•	 Ano,	 přínosnější	 než	 jakékoliv	 úpravy	 veřejné	 zeleně	 by	
byla rekonstrukce veřejného osvětlení, ale proč jste zastavil 
projekt na vybudování osvětlení na jaře loňského roku a 
v letošním roce jste měl prověřit možnost dotace MPO k vý-
měně veřejného osvětlení (zápis č. 1), neprověřil (zápis č. 4) 
a studie o rekonstrukci není hotová dodnes?  

 „Nakonec došlo na moje tvrzení, že naši žáci nastoupí do 
ZŠ v Českém Brodě.“
•	 Ano,	nakonec	došlo	na	vaše	tvrzení,	že	naši	žáci	nastoupí	
do ZŠ v Českém Brodě, což ale bylo zcela mimo vaší vůli 
a  když se obec dostala do situace, kdy měla pro 10 našich 
žáků zajištěná 2 místa v Českém Brodu, navrhl jste zajištění 
navazující školní docházky v Cerhenicích 25 km od Tuklat 
(o  Tlustovousech nemluvě) a veškeré úsilí v řešení situace 
bylo na M. Petriskové.

 „Některým z obyvatel našich obcí je to, co se v obcích udě-
lalo, stejně málo, jako příklad může sloužit Ing. Miloslav Po-
lášek. Před posledními volbami jsem jej oslovil ke spolupráci 
a kandidatuře do OZ. Omluvil se, že již není nejmladší a že 
se tělesně necítí zdráv a odmítl mou výzvu. Bylo mi líto, že 
by snad měl být nemocný. Potěšilo mne proto, že se uzdravil 
natolik, aby mohl alespoň kritizovat.“
•	 Ano,	osobní	útoky	v	situaci,	kdy	se	dotčená	osoba	může	
jen těžko bránit, jsou odsouzeníhodné, i když nemusí zrovna 
být projevem duševní nemoci, jak píšete (ačkoliv si tak sama 
občas vysvětluji některé články v TN). Ale skutečně považu-
jete za osobní útok článek M. Poláška, člena finančního vý-
boru o výsledcích kontroly finančního výboru o hospodaření 
obce, za které odpovídáte, spíše než abyste předložil věcné 
argumenty? Že by nebyly? 
 I já se omlouvám za délku tohoto článku.

Jana Ammerlaan

…a tak jde čas…
 
Před delší dobou jsem napsal článek 
o  odstranění vzpěr v přízemí fary a 
tento zveřejnil na facebookových 
stránkách Tuklavous a musím říci, že 
mě zájem o tento článek překvapil. Psal 
jsem zde o neoprávněnosti provádění 
jakýchkoli stavebních zákroků na cizí 
nemovitosti bez svolení či vědomí ma-
jitele, dále o tom, jak takovýto zákrok 
byl proveden a o tom, jak osoba, která 
takovýto zákrok provedla, se po té 
stala správcem fary. Nicméně po zvá-
žení jsem se rozhodl, že tento článek v 
Tuklatských novinkách nezveřejním. 
Jednak proto, že uvedený text jsem psal 
bezprostředně po incidentu a není dle 
mého názoru prost emocí, a zároveň i 
proto, že se domnívám, že toto číslo se 
tomuto tématu bude věnovat v jiných 
článcích. Nicméně nemohu tuto udá-
lost nechat bez komentáře.
 Předně musím zdůraznit, že na mém 
postoji nedotknutelnosti vlastnictví 
(a  to i obecního) se nic nemění. Stále 

jsem přesvědčen o tom, že zákony 
a  jimi definované postupy, ať se zdají 
být složité, zdlouhavé, těžkopádné 
a  někdy i  nesmyslné, jsou vždy platné 
pro každého občana. Na této prosté 
skutečnosti a respektu k zákonům je 
naše společnost založena a jejich nedo-
držování je vždy cesta zpět. Tento fakt 
zůstává platný i přes dobrou vůli ko-
nečně rozhýbat konání rovněž i přes to, 
že reálně nebyl objekt fary poškozen.
 Samostatnou kapitolou pak je vytvo-
ření nového pracovního místa správce 
fary. Přiznám se, že v době, kdy je fara 
před rekonstrukcí, sídlí v ní pouze 
obecní úřad, kde je každý všední den 
přítomen minimálně jeden pracovník 
obce, obec platí samostatného pracov-
níka pro vedení pracovní skupiny, mi 
přijde správce fary trochu jako luxus. 
Pochopitelně v případě, že se podaří 
faru alespoň částečně zrekonstruovat, 
bude zde v provozu např. kavárna či 
cukrárna, knihovna, bude zde sídlit 
několik spolků, budou probíhat pravi-
delné kulturní akce atd., lze si správce 

takovéhoto objektu přestavit. V sou-
časnosti je však tento stav poněkud 
vzdálen.
 Rád bych se však pozastavil nad 
zřízením této funkce. Při jednání za-
stupitelstva 9/2016 ze dne 29.8.2016 
zastupitelstvo vyjádřilo souhlas nej-
menší možnou většinou  s vytvořením 
funkce správce fary. Zde je asi třeba 
uvést, že zákon svěřil pravomoc uzaví-
rat a  rozvazovat pracovní vztahy a ur-
čovat plat výhradně do rukou starosty 
obce. S touto pravomocí jde ruku v ruce 
i  odpovědnost, která je adresná spolu 
s oprávněním.
 Ze samotného hlasování je patrné, 
že starosta obce se zřízením správce 
fary nesouhlasí. I přes to druhý den ná-
vrh pracovní smlouvy předaný předkla-
dateli návrhu podepsal. Osobně tento 
fakt chápu jako lekci z demokratického 
stylu řízení a svědčí o značné schop-
nosti přijmout názor jiné strany, což 
je dle mého názoru jev v naší politice 
vzácný…

Petr Horký

Měl jsem sen
 Jsou to již dva roky od komunálních 
voleb. Jsme tedy v polovině dlouhého 
běhu. Možná je to pozdě, možná brzy, 
ale rád bych vás seznámil se svým 
snem, s nímž jsem do těchto voleb 
vstupoval.
 Osobně chápu politickou angažova-
nost jako příležitost k rozvoji nejen obce 
jako takové, ale i samotného systému 
řízení obce. Upřímně se také trochu 
obávám Platonova citátu: „Nakonec 
vám budou vládnout ti nejneschopnější 
z vás. To je trest za neochotu podílet se 
na politice.“. Při pohledu na současnou 
vrcholovou politickou reprezentaci, 
a to nejen v ČR, se mé obavy spíše zhor-
šují.
 Když jsem se rozhodl kandidovat, 
hodně jsem o tom přemýšlel. Byl jsem 
toho plný. Na druhou stranu mě někteří 
mí přátelé, kteří v té době měli již svou 
politickou zkušenost, poměrně hodně 
krotili. Vzpomínám si na věty typu 
„počkej, až tě to semele…, nemůžeš 
jít proti všem..., časem zchladneš…“. 
Dnes s odstupem času chápu, že v je-
jich slovech bylo hodně pravdy. Oprav-
du, někdy si člověk může připadat, jako 
když se snaží sprintovat v gelu.

 Těsně po volbách, když probíhala 
první vyjednávání o volbě starosty, 
jsem byl přesvědčován tak či onak. Na-
konec jsem se rozhodl a hlavní úlohu tu 
hrál právě jeden z mých snů. Osobně 
jsem přesvědčen, že dobře fungující 
tým je víc než skupina jednotlivců. Ne-
znám fotbalový tým, jenž by se dělil na 
dva tábory, které by se dohadovaly, jak 
budou hrát. Je to trenér, kdo to určuje, 
a tým se to pak snaží plnit. Společnosti, 
jejichž vedení není jednotné a nedokáže 
vytvořit jasnou vizi a tu pak naplňovat, 
bývají málokdy úspěšné. Politika je dle 
mého názoru jedinou disciplínou, kde 
jsou užívány instituty vedení a opozi-
ce. Ta bývá často okořeněna namísto 
navrhování konstruktivních řešení 
snahou hledat chyby za každou cenu, 
jejich zveličování a prezentace s cílem 
získání politických bodů. Obávám se, 
že tento boj odčerpává značnou část 
energie všech zúčastněných. Tímto se 
stává celý proces značně neefektivní.
Před zahájením mého působení v za-
stupitelstvu jsem snil o týmu devíti lidí, 
který bude táhnout za jeden provaz a to 
pokud možno jedním směrem. O týmu, 
který je schopen se navzájem vyslech-
nout a respektovat, navzájem se podpo-

ří v případě, že jednomu dochází dech, 
o týmu, který ví, co chce, a je schopen 
toho společně dosáhnout. Proč by to 
nemělo fungovat, říkal jsem si. Vždyť 
cíle všech kandidátů jsou tak podob-
né… Za tím účelem jsem ve spolupráci 
s dalšími zastupiteli sepsal progra-
mové prohlášení. Má očekávání však 
byla postupně nahlodána dobou jeho 
projednávání a schvalování. Nicméně 
stále jsem věřil. Vždyť je to jednoduché. 
Projekty jsou sepsány v programovém 
prohlášení, tak k nim přiřadíme od-
povědné osoby za jednotlivé projekty, 
vytvoříme orientační harmonogram, 
nastavíme systém hlášení o stavu pro-
jektu zastupitelstvu a veřejnosti, na-
stavíme systém kontroly. Jak asi tušíte, 
tak uvedené procesy nebyly nastaveny. 
Přiznám se, že díl viny na tomto stavu 
mám i já. Měli snad všichni ti uklid-
ňovači se svou politickou zkušeností 
pravdu? Skutečně člověk jako politik 
tak snadno vychladne a opustí své sny? 
Já osobně věřím tomu, že ne. Jen cesta 
je o kus delší, něž jsem si představoval. 
Dokonalost je totiž stav nedosažitelný, 
ale je promarněn každý den, kdy o ni 
neusilujeme.

Petr Horký
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Hračky pro Kolínskou nemocnici
 Chtěla bych touto cestou, poděkovat maminkám a jejich 
dětem z Tuklat : paní Jiřině Borovské, Věře Foučkové, Evě 
Huťanové, Lucce Mazné, Beáťě Procházkové, Kláře Popel-
kové,Veronice Tomanové a svým dětem  za hračky, knížky, 
stavebnice, které se povedlo shromáždit pro kolínskou ne-
mocnici. Před několika lety mě oslovila kamarádka, která se 
ze dne na den ocitla se  svou dcerou v kolínské nemocnici, 
kde je čekala operace. Nemilým překvapením pro ně bylo 
zjištění, že v nemocnici nejsou pro děti vybavené herničky. 

Napadlo ji tedy pro to něco udělat a já neváhala s pomocí. 
Z hraček, které jsme přivezly, byli v kolínské nemocnici nad-
šeni, a tak jsem akci letos v záři zopakovala.
 Po té, co mi jedna z tuklatských maminek volala, že má 
spoustu hraček, s kterými už si její děti nehrají, zavolala jsem 
na dětské oddělení chirurgie. Vrchní sestra Bc. Monika Ma-
tušinová byla moc ráda a pomoc opět uvítala.
 Podařilo se shromáždit spoustu 
hraček, které snad alespoň malin-
ko zpříjemní dětem jejich pobyt 
v  nemocnici, a kterých není nikdy 
dost, protože si je mohou malí 
pacienti odnášet po prodělaných 
operacích i domů.
 Pocit, že dětem hračky alespoň 
na chvíli vykouzlí úsměv na tváři je 
tou největší odměnou. Proto ještě 
jednou všem moc děkuji a  podě-
kování patří i Veronice Tomanové, 
která se mnou vše odvezla a pře-
dala a věřím, že další rok tuto akci 
opět zopakujeme.

Černušková Petra, Tuklaty 

Mateřská škola a projekty
Mateřská škola

a nadstandartní aktivity

 Mateřská škola je od nového školní-
ho roku zapojena do dalších projektů:
 1. Projekt ,,Šablony pro MŠ 
Tuklaty“ pomůže dětem usnadnit pře-
chod z mateřské do základní školy. Je 
také zaměřen na osobnostně profesní 
rozvoj pedagogů a na spolupráci s rodi-
či dětí.
 2. Projekt ,,Lesní pedagogika“ 
naučí děti zásadám chování při pobytu 
v lese, seznámí je s péčí o zvěř ve volné 
přírodě, naučí děti všímat si rozmani-

tosti stromů a jejich životních podmí-
nek.
 3. I v letošním roce pokraču-
je projekt ,,Sdílené školní radosti 
a  strasti“. Paní logopedka nabízí nad 
rámec školního vzdělávacího progra-
mu individuální logopedické chvilky, 
ve kterých si děti mohou procvičovat 
všechny dovednosti potřebné ke správ-
né komunikaci a porozumění, děti 
si také procvičují jemnou motoriku, 
správné dýchání, rozvíjí si slovní záso-
bu a udržení pozornosti.
 4. V prvním pololetí dokončíme 
projekt ,,Malá technická univerzita“. 
Děti se naučí stavět mosty, věže, dozví 
se, jak se zpracovává odpad a jak se 
vyrábí elektrická energie.
 5. V projektu ,,Ekocom, jak 
třídit...“ se děti naučí třídit papír a ná-
pojové kartony.
 

 Mateřská škola nabízí pro děti tyto 
nadstandartní aktivity:
 1. Pobyty v solné jeskyni pomo-
hou dětem zvýšit imunitu sliznic.
 2. Plavecký výcvik zlepší dětem 
jejich fyzickou stránku.
 3. Kroužek keramiky rozvíjí 
v  dětech fantazii, jemnou motoriku a 
soustředění.
 4. Kroužek cvičení rozvine u dětí 
pohybové dovednosti.
 5. Kroužek tanečků podpoří 
u dětí pohybové a taneční vyjádření.

 Nadstandartní aktivity jsou dobro-
volné, jsou pořádány nad rámec školní-
ho vzdělávacího programu. Vzdělávací 
program v mateřské škole zajisťuje roz-
voj dětí po všech stránkách.

Helena Gablerová, ředitelka MŠ

 Dne 24.6.2016  byla jednotka požá-
dána starostou obce Tuklaty o  pomoc 
při likvidaci vyteklého oleje na místní 
komunikaci v obci Tlustovousy v místě 
křižovatky ul. Ke Mlýnu a K Výmole. 
Jednotka vyjela CAS 32 Tatra T138. Na 
místě průzkumem zjistila, že olejová 
skvrna o velikosti 1x5m je značně roz-
ježděná. Byl proveden zásyp sorbentem 
a po nasáknutí byla vozovka zametena.

 V červenci proběhla montáž kropicí 
lišty na Tatru CAS32.
 14.-21.8. proběhlo v Ostravě 
mistrovství světa v požárním sportu, 
kterého se jako rozhodčí zúčastnil náš 
člen Petr Polášek. Podrobnosti na ost-
rava2016.cz.
 20.9. na žádost starosty obce Tuklaty 
vyjela jednotka k záchraně kočky z ko-
mína do obce Tlustovousy ul. Tuklat-
ská č.p. 35, kdy kočka je na komíně již 
druhý den. Při příjezdu na místo bylo 
průzkumem zjištěno, že se jedná o koč-
ku na komíně rodinného domu, který 
slouží jako víkendový objekt, toho času 
bez přítomnosti majitele. Jednotka 
SDH Tuklaty nedokázala vlastními 
technickými prostředky zásah uskuteč-
nit. Přes OPIS byla vyžádána pomoc od 
jednotky HZS PS Český Brod a Policie 
ČR. Jednotka vyčkávala na místě. Po 
příjezdu profesionální jednotky se čle-
nové řídili pokyny velitele.

 10.9. se jednotka v počtu 6-ti členů 
zúčastnila praktického výcviku veli-
telů a strojníků v Mukařově. Jednotka 
v silné konkurenci skončila na krásném 
třetím místě a odvezla si tedy pohár.
 17.9. pořádalo kulturní sdružení 

oblíbenou akci pro děti Z pohádky do 
pohádky, při které jsme jim pomohli se 
zajištěním zázemí.
 8.10. bylo na žádost velitele jednotky 
SDH Tuklaty ohlášeno přes tísňovou 
linku 150 prověřovací cvičení pro členy 
jednotky SDH Tuklaty. Při ohlášeném 
pálení větví došlo k nekontrolovanému 
rozhoření větší části hromady. Jed-
notce SDH Tuklaty byl ohlášen OPIS 
Kladno požár pro naši jednotku stan-
dartním způsobem pomocí mobilního 
telefonu, konkrétně zástupci veliteli 
jednotky. Ten pomocí mobilní aplikace 
vyhlásil poplach všem členům jed-
notky. Jednotka vyjela technikou CAS 
32 Tatra T 138 v počtu 1+2 a CAS 16 
Praga V3 v počtu 1+3. Při příjezdu na 
místo zásahu bylo průzkumem zjištěno 
nekontrolované rozhoření hromady 
suchých větví. Velitelem zásahu bylo 
rozhodnuto o vytvoření 1C proudu od 
CAS 32 Tatry T138 a zároveň o přípra-
vu vedení pro doplňování vody z CAS 
16 Praga V3S. Tříštivým proudem bylo 
provedeno zmírnění plamenného ho-
ření v místech, kde se rozhořely větve 
z tújí. Následně jednotka prováděla 
požární dozor až do úplného spálení 
celé hromady. Poté provedla uhašení 
a prohlídku ohniště.
 14.-16.10. se Petr Polášek zúčastnil 
mezinárodního školení rozhodčích 
dětských družstev v disciplíně CTIF 
v  rakouském Linci. Více informací na 
http://www.ctif.org/youth-fire-briga-
de/event/2016/training-judges-inter-
national-youth-fire-brigade-competiti-
ons-2017-14.

Lukáš Koníček

 Vážení přátelé přírody a rybolovu. 
Letošní rok nám rychle utekl a blíží se 
neúprosným krokem vánoce. Tak jako 
každý předešlý rok jsme pořádali rybář-
ské dětské závody, pod názvem Chytá 
celá rodina. Počasí se vydařilo a i účast 
byla velmi dobrá. Ceny přichystané pro 
naše nejmladší byly velkým překvape-
ním, ale i rodiče si přišli na své. Soutěž 
v rybolovu vyhrála Mariana Novotná, 
druhý byl Matyáš Voženílek a třetí 
František Šuma. 
 Během celého roku probíhaly brigá-
dy na údržbě rybolovného zařízení, ale 
i na opravě stávající klubovny. V měsíci 
listopadu bude provedeno zarybnění  
dravou rybou. Do příštího roku bychom 
chtěli přivítat nové členy, kteří si nejen 
přijdou zachytat, ale měli by zájem pra-
covat ve výboru spolku.
 Touto cestou bychom chtěli podě-
kovat obecnímu úřadu za finanční 
podporu při našich realizacích různých 
projektů.

Za výbor rybářů, jednatel Miloš Skořepa                                                                                                                        
Petru zdar.

Rozloučení s předškolákyLesní pedagogika- výlet do Vrátkova

www.sdhtuklaty.cz
 e-mail: sdhtuklaty@seznam.cz

ANKETA
 Jednou z prvních místností, které 
budou na faře připravené k plnému 
užívání, je knihovna a čítárna. Hlavní 
smysl obecní knihovny vnímáme jako 
místo, kam si rádi zajdete vypůjčit kni-
hu, kterou si vyhlédnete v seznamu knih 
obecních nebo zapůjčených z  výměn-
ného fondu Městské knihovny v Kutné 
Hoře. Obecní knihovna v Tuklatech 
rozhodně nemá ambici konkurovat 
knihovnám v Úvalech či Českém Brodu 
v šíři nabízených titulů, ale spíše jako 
doplňková služba našim občanům. 
Také bychom Vám rádi umožnili přístup 
k  časopisům, které si rádi přečtete, ale 
jejichž nákup může být pro jednotlivce 
nákladný. V úvahu přicházejí tituly 
jako D-Test, 100+1, Epocha, National 
Geographic, Burda či další. Tituly, 
které byste přivítali v obecní knihovně, 
posílejte na e-mailovou adresu monika.
petriskova@tuklaty.cz
 Za útulným návrhem úpravy a také 
nástěnnou malbou čítárny je paní Ka-
mila Nelibová, která jej provedla s nad-
šením a vtipem jí vlastním. Za její práci 
jí patří můj velký dík. Před knihovnu 
bude umístěna police, kam můžete dát 
knihy, které již sami číst nechcete a rádi 
je pošlete dál. 

Jana Ammerlaan 
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Základní škola se opět rozrostla
 V tomto školním roce má už 71 žáků. Učíme se ve třech 
třídách. 18 prvňáčků je ve třídě samostatně, spojené 
jsou ročníky 2. + 4. a 3. + 5. Školní družina má kapacitu 
45  žáků. Oddělení prvňáčků je v jejich třídě, pro druhé 
oddělení družiny jsme získali prostor po obecním úřadu. 
V části, kde bývaly schůze zastupitelstva, máme nyní ma-
lou třídu, kde probíhají tzv. ,,půlené hodiny“. 
 Při počtu žáků od 25 je totiž podle vyhlášky o zá-
kladním vzdělávání nutno třídu dělit na výuku jazyků 
na skupiny. V praxi to znamená, že např. třeťáci mají 
angličtinu a v ten samý čas mají páťáci český jazyk nebo 
matematiku. Další hodinu se předměty vymění. Ve sku-
pině je tak např. 17 (11 žáků) místo 28 ve spojené třídě. 
Takto jsou děleny všechny hodiny angličtiny. Obdobně 
je to i ve třídě II.(2., 4.). 
 Díky tomu, že nám obec uvolnila prostory, už nemu-
síme mít půlené hodiny na chodbě tak jako loni a nebylo 
potřeba snížit počet míst v družině, protože do třídy s lavi-
cemi pro 28 žáků by se už družina prostě nevešla.  
 I přesto má škola nedostatek místa. Případné rozšíření 
kapacity školní družiny naráží právě na problém nedosta-
tečných prostor. Chybí také počítačová učebna, tělocvična 
nebo alespoň místnost na cvičení. Část zimy jezdí 1. a 2. 
ročníky na plavání, ale ostatní děti vozíme autobusem 
do pronajaté tělocvičny v Čelákovicích, ,,plaváčky“ po 
zbytek zimy také. A to stojí poměrně dost financí, nehle-
dě na čas strávený na cestách. Ve dnech, kdy venku prší, 
nelze tělocvik provozovat vůbec. Nebo hodiny vyměňovat 
a doufat, že jiný den budeme moci jít ven. Uvítali bychom 
proto možnost využívat prostory fary po její rekonstrukci, 
a to i v případě přístavby školy. 
 V současné době vodíme denně téměř 70 dětí do jídelny 
v mateřské škole. Chodíme po skupinách, do jídelny se 
vejde jen 24 dětí. Učitelé kromě toho, že díky akci ,,oběd“ 
mají mnoho dalších hodin hlídání, se musí obávat také 
o bezpečnost dětí. Ke školce zajíždí v poledne spousta aut, 
točí se v místech, kde přicházejí děti, je to tam opravdu 
nebezpečné. Kdysi bývala vrata do areálu uzavřená a jez-
dilo tam jen zásobování. Bylo by načase udělat podobné 
opatření dřív, než dojde k neštěstí. 
 Kapacita školy je v současné době 80 žáků. Už od příš-
tího školního roku nebude dostačovat, počet žáků školou 
povinných na 1. stupni přesáhne tuto hranici. Doufáme, 
že se obci jako zřizovateli podaří získat dotaci na rekon-
strukci a rozšíření kapacity školy. Pokud ano, vznikla by 
v  přízemí místo stávajících prostor po OÚ výdejna jídel 
a v patře dvě třídy. 
 Máme nové pedagogické posily: pana učitele Mgr. 
Radka Holečka z Českého Brodu a vychovatelku Micha-

elu Krausovou z Horoušan. Získali si oblibu i respekt 
dětí, jsou zkušenými pedagogy a v naší škole pomáhají 
uskutečňovat společnou vizi školy, tak jako ostatní peda-
gogové. Od doby, kdy škola vznikla, se postupně podařilo 
vytvořit zde fungující, stmelený a obětavý tým, který se 
výborně doplňuje, usiluje o rozvoj školy a vychází vstříc 
potřebám dětí. 
 Jsme rádi, že díky projektu ,,Sdílené radosti a strasti 
škol ze správního obvodu ORP Český Brod“ máme letos 
opět ve škole 1 x týdně psycholožku Alexandru Kecovou. 
Pracuje se třídami, ale poskytuje zdarma i konzultace ro-
dičům, kteří o to projeví zájem. 

Novinky v zápisech do 1. ročníku
Se změnou předpisů dochází k posunutí termínu zápisů. 
Zápisy se budou na všech základních školách konat v ob-
dobí od 1. dubna 2017 do 30. dubna 2017. Zápis v ZŠ 
Tuklaty bude 3. dubna od 13.30 do 17 hodin.
 O odklad školní docházky mohou rodiče pro své dítě 
požádat při zápisu, ale je nutno mít už u zápisu s sebou 
doporučující vyjádření z pedagogicko-psychologické 
poradny a dětského lékaře nebo klinického psychologa. 
Termín pro podání žádosti o odklad až do 31. května byl 
zrušen.

Mgr. Ludmila Plesná, ředitelka školy
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Zpráva Výboru
pro rozvoj obecního majetku

Statika stropu sálu na faře
 V centrální části fary se v přízemí a v 
prvním patře nacházejí sály osmibo-
kého nepravidelného půdorysu, každý 
o ploše 84 m2. Spodní sál je zastropen 
dřevěným trámovým stropem se střed-
ním hlavním průvlakem. V 70. letech 
měly být v horním sále skladovány 
knihy, proto byl strop dodatečně pode-
přen třemi železnými sloupy, ke skladu 
knih v prvním patře ale nakonec nikdy 
nedošlo.
 Ze statických posudků, které máme 
k dispozici, víme, že strop ve své pů-
vodní podobě, tedy bez podepření nebo 
jiného zesílení je bezpečně pochozí, 
ale pro využití horního sálu jako spo-
lečenské místnosti současným nor-
mám v žádném případě nevyhoví. Pro 
podepření jsou nutné minimálně dvě 
podpory. 
 Podpory umístěné uprostřed dol-
ního sálu ovšem značně omezují jeho 
využití. V lednu 2015 byl na doporu-
čení Národního památkového ústavu 
Výborem pro rozvoj obecního majet-
ku kontaktován statik Ing. J. Rineš, 
uznávaný odborník na opravy a statiku 
historický památek, který vypracoval 
projekt na zesílení stropu bez podpěr. 
Projekt podpořilo 7 zastupitelů, přes-
to ležel 1  a ½ roku na obecním úřadě 
v  šuplíku. V červenci 2016 Ing. Rineš 
tragicky zemřel.
 Výborem byl kontaktován další sta-
tik, který navrhl zesílení řešit posílením 

středového průvlaku. S posílením stře-
dového průvlaku souhlasilo 9 zastupi-
telů.
 Odhadované náklady na realizaci 
jsou v obou případech stejné, finanční 
prostředky byly vyčleněny ve schvéle-
ném rozpočtu.
 Zpřístupněním dolního sálu bez 
středových podpěr by obec získala více-
účelový prostor, který v současné době 
velmi chybí. Nabízí se bohaté využití 
pro školu v rámci výuky, ale i zájmo-
vých kroužků, vznikla by místnost pro 
cvičení, kterou škola nemá a ani pláno-
vaná rekonstrukce školy s ní nepočítá. 
Nabízí se zde pořádání nejrůznějších 
kulturních a společenských akcí, k pra-
videlnému setkávání s důchodci, herna 
pro maminky s dětmi. S využitím při-
lehlých salonků k tradičním tanečním 
zábavám dospělých i dětí, které se od 
uzavření sálu v Tlustovousích v loň-
ském roce nekonají, pořádání větších 
rodinných oslav a další. 
 O tom, že je fara i po více než 12-le-
tech chátrání bezesporu stále nejvíce 
reprezentativní a důstojný objekt v obci 
nás m.j. přesvědčila nevyhnutelnost 
uspořádat vítání občánků právě zde.  
 Budou to bezmála 2 roky, kdy se 
začalo hledat řešení zesílení stropu, 
přesto je strop stále podepřen. 
 Jestliže se na řešení shodlo všech 
9  zastupitelů, nadpoloviční většina 
byla zřejmě málo, začne se po dvou 
letech něco skutečně měnit?
 Zájem o občany vítáním občánků 
přeci nekončí.

Pavla Holoubková

Zima, tma a cesta na nádraží 
 Znovu začíná to roční období, kdy 
dny se krátí a tmy je stále více. Více je 
i nás řidičů, kteří míříme na tuklatské 
nádraží. 
 Chtěl bych tímto příspěkem popro-
sit „pěšáky“, aby chodili po našich 
obcích po správné straně silnice, tj. při 
levé krajnici ve směru jejich chůze. Jde 
i o jejich bezpečnost. A pokud by to šlo, 
tak mít s sebou i nějaký ten reflexní 
prvek, zejména při tmavém oblečení. 
Mnohdy je vidíme až na poslední chví-
li, jdou-li po nesprávné straně. 
 A nás řidiče bych chtěl poprosit, aby 
jezdili opatrně a při parkování u nádraží 
trochu víc přemýšleli, kde své auto ne-
chají stát, aby nevznikala hluchá místa, 
aby nás tam mohlo zaparkovat více. 

Děkuji Ing.Miloslav Polášek 

Prvňáčci se učí správně sedět při psaní

Z pohádky do pohádky
 V sobotu 17.9.2016 se konal 
v Tuklatech  již 7. ročník akce Z pohád-
ky do pohádky. Letošního ročníku se 
účastnilo 69 dětí. Akci pro Vás zajistilo 
bezmála 30 dobrovolníků a příznivců 
Kulturního sdružení, o perfektní zá-
zemí a občerstvení  se po celou dobu 
staralo 13 dobrovolných hasičů.
 Všem mnohokrát děkujeme.

Za KS Naďa Lojínová   

Vandalové a ,,vandalové“
 V minulém čísle T+T novinek jsme si 
přečetli o řádění vandalů, kteří počmá-
rali například lavičku u sochy Sv. Jana. 
Je zajímavé, že člověk, který toto ko-
nání kritizoval, nedávno sám poškodil 
obecní majetek. Nešlo o nic menšího 
než podřezání podpěr, které zajišťovaly 
strop a v patře podlahu fary. Tento člo-
věk tak učinil bez jakéhokoliv pokynu 
od starosty nebo zastupitelů. Sám 
(nebyl tak úplně sám) se ,,hrdinsky“ 
ujal této činnosti, aby prý uspíšil nové 
a krásnější podepření stropu. Nejenže 
ohrozil konání akce Vítání občánků, 
které se z tohoto důvodu konalo poz-
ději. Strop musel být provizorně znovu 
podepřen. Tento člověk byl dokonce 
navržen zastupiteli na správce fary. 
Zřejmě mají zastupitelé různý metr na 
poškození obecního majetku. Někdy je 
to vandalství a jindy záslužný čin, který 
je odměněn novou funkcí. Nevím, proč 

nedávní kritici z řad zastupitelů růz-
ných pracovních příležitostí pro známé 
a příbuzné najednou činí stejně a bez 
jakéhokoliv zvážení, je-li tato funkce 
nutná a také výběr, který by měl pro-
běhnout z více kandidátů.
 Další věcí je dodržování postupů po-
dle projektu revitalizace farské stráně.
 Nedávno byl například na stráni pro-
veden postřik herbicidy, který je nutný 
k udržení čistoty stráně. Je to podle 
plánu v projektu revitalizace. Jenomže 
podle plánu se bohužel nepostupuje. 
Stráň nestříká žádný zahradník ani 
odborník na zeleň. Na OÚ mi bylo 
sděleno, že může stříkat kdokoliv, když 
je zakoupené množství menší než dva 
litry, k čemuž už musíte mít patřičné 
osvědčení. Nemusíte projít ani žádným 
školením a můžete povolené množství 
klidně překročit.
 Výsadba bude zřejmě asi taky mimo 
projekt. Jistě je záslužné zvládnout věci 

brigádami, ale potom nechápu, nač 
nám byl předložen projekt, který zřej-
mě nebude nikdy uskutečněn. Mám 
tedy takový skromný návrh. Nemohli 
bychom na stráň vysadit alespoň jeden 
vyšlechtěný akát, který není invazivní 
a používá se k výsadbě v městech v par-
cích?
 Ještě jedno zamyšlení nad obnovou 
fary, v programovém prohlášení a ani 
na jedné z kandidátek do Zastupitel-
stva OÚ nebyla fara na prvním místě. 
Teď je naopak prioritou číslo jedna 
opravit faru a ostatní věci jsou až na 
místech dalších. Možná, že jen nemají 
takovou reklamu v časopise a méně se 
o nich mluví.  A ještě by mne zajímalo, 
proč paní místostarostka Petrisková 
v  minulém zastupitelstvu nebyla proti 
snaze části zastupitelů prodat faru, 
když dnes je podle jejích slov naší mo-
rální povinností ji opravit.  

Lenka Svobodová   
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PŘIJĎTE SE BAVIT!
 Každé pondělí probíhá v Úvalech v domě č. 65 (Volnoča-
sové centrum) od 19:45 do 21 hodin společenská zábava, 
která se označuje anglicky jako “Square dance”, česky by-
chom mohli říct “Čtverylkování”. Čtyři taneční páry se pro-
plétají v rytmu hudby podle pokynů “callera” neboli “vyvolá-
vače”. Nikdo z tanečníků dopředu neví, co bude 
následovat, někdy ani sám “caller”, a tak všichni 
musí být neustále ve střehu, aby se na konci 
skladby vrátili na svá místa. Hlavní odpovědnost 
je samozřejmě na “callerovi” – tanečníkům jsou 
omyly tolerovány.
 Otázkou je, jestli tuto zábavu opravdu na-
zývat tancem, když se jedná spíš o rytmickou 
chůzi. Označení “tanec” podle mé zkušenosti 
případné zájemce spíš odradí, protože si před-
staví klasická taneční nebo náročné tréninky 
ve stylu divácky oblíbeného Star dance. Já bych 
“Square dance” nazvala spíše společenskou 
zábavou a způsobem aktivního odpočinku.
 Každé pondělí se těším na aktivní a zábavný 
večer prožitý se starými i nově získanými přáteli. 
Ráda bych Vás pozvala mezi nás. Jedná se o klu-
bová setkání, tedy se nikdo nezavazuje k pravi-
delné docházce – přijdete, když máte čas, i když 
ze začátku je lepší chodit častěji, aby se člověk 

zaběhl. Vše se učí zvolna a více méně individuálně. Žádné 
věkové omezení neexistuje, jde jen o zájem se společně bavit. 
Každý jednotlivec je vítán. Čím více nás bude, tím lépe.
 V případě zájmu se buď přijďte rovnou podívat nebo se 
zeptejte na cokoliv hlavní organizátorky Jany Horové (mobil 
603 265 696) nebo mě osobně.

Věra Pěnkavová


